

114年臺英大學聯盟

Taiwan-UK University Consortium (TUKUC)

教育部補助計畫徵件簡章

為促進臺灣與英國在學術及英語教學領域的合作，臺灣教育部與英國文化協會（British Council）攜手成立臺灣-英國大學聯盟（Taiwan-UK University Consortium, TUKUC）。聯盟匯聚臺灣與英國各四所頂尖高等教育機構，以跨學科及跨文化的視角，共同應對全球關鍵挑戰，推動學術與教育的深度合作。聯盟盟校為愛丁堡大學（University of Edinburgh）、西蘇格蘭大學（University of the West of Scotland）、新堡大學（Newcastle University）、利物浦大學（University of Liverpool）、國立臺灣大學、國立台灣師範大學、國立清華大學及國立中山大學。

為實現上述合作目標，教育部將透過補助學術合作計畫，進一步深化臺英雙方的交流與連結。本補助經費分成兩大項目：研究計畫及國際移動交流。

壹、計畫期程：自計畫核定日起至114年11月30日止。

貳、實施對象：臺英大學聯盟臺灣會員校專任教學研究人員及在學學生為限。

參、辦理方式：

一、研究計畫

（一）徵件主題如下：

- 1.綠色能源與淨零解決方案（Green Energy and Net Zero Solutions）
- 2.英語作為教學與學習語言（English as the language of Teaching and Learning）

(二) 申請資格：以臺英大學聯盟臺灣會員校之專任教學研究人員為限，每件計畫應由至少1所TUKUC臺灣學校成員，以及至少1所TUKUC英國學校參與。

(三) 補助計畫數與經費額度：TUKUC聯盟內的四所臺灣學校各補助2案，每研究主題各1案為原則。惟實際補助計畫數及金額，將視申請計畫之數量及規模而定。

1. 綠色能源與淨零解決方案：每案至多補助新臺幣200萬。

2. 英語作為教學與學習語言：每案至多補助新臺幣50萬。

(四) 計畫須依附件範本格式（附件1）提出，以英文書寫，由各盟校窗口彙整全校提案並排列優先順序，於114年3月21日（五）前將申請彙總排序表（附件2）及所有計畫書電子檔寄送至 erica@g-mail.nsysu.edu.tw，以辦理審查事宜。

(五) 本案承辦人：國立中山大學研發處薛蓉蓉組員，聯絡電話（07）525-2000 分機2664，電子信箱：erica@g-mail.nsysu.edu.tw

肆、計畫及經費審查：本校將邀請計畫審查委員審查各校所提之計畫及經費，實際補助金額將視計畫審查結果核定。

伍、經費核撥及結報：各校應檢具相關收據向本校辦理撥款事宜，各項經費使用應依據教育部各相關辦法辦理核銷。各校並應於114年12月31日前完成校內核銷及繳交結案報告給本校，未核銷完畢之經費將全數繳回本校，以便本校彙整函報教育部核結。結案所需資料將另行公布。

2025 Taiwan-UK University Consortium (TUKUC) Ministry of Education Grant Application Guidelines

To promote academic and English language collaboration between Taiwan and the UK, the Taiwan Ministry of Education (MOE) and the British Council have jointly established the Taiwan-UK University Consortium (TUKUC). This consortium brings together four leading higher education institutions from each country, fostering interdisciplinary and cross-cultural perspectives to address global challenges and advance academic and educational cooperation. Member universities include the University of Edinburgh, the University of the West of Scotland, Newcastle University, the University of Liverpool, National Taiwan University, National Taiwan Normal University, National Tsing Hua University, and National Sun Yat-sen University.

To achieve these goals, the MOE will provide funding for academic collaboration projects to further enhance exchanges and connections between Taiwan and the UK. The funding is divided into two main categories: Research Projects and International Mobility Programs.

1. Project Timeline

The funding period begins upon project approval and runs until November 30, 2025.

2. Eligibility

Applications are open exclusively to full-time faculty members and enrolled students of Taiwan TUKUC member institutions.

3. Funding Categories

3-1 Research Projects

3-1-1 Call for Proposals

Proposals should align with one of the following themes:

- Green Energy and Net Zero Solutions
- English as the Language of Teaching and Learning

3-1-2 Applicant Eligibility

Applicants must be full-time and certified faculty members or researchers from

Taiwan TUKUC member universities. Each project must involve participation from at least one TUKUC member institution from both Taiwan and the UK.

3-1-3 Funding Allocation

Each of the four Taiwan TUKUC member universities will receive support for two projects (one per research theme). The final number of grants and funding amounts will be determined based on the total number of applications and project scope.

- Green Energy and Net Zero Solutions: Up to NT\$2 million per project
- English as the Language of Teaching and Learning: Up to NT\$500,000 per project

3-1-4 Application Submission

Proposals must be prepared using the designated format (Appendix 1) and written in English. Each member university must compile and prioritize applications before submitting them. The prioritized proposal list (Appendix 2) along with all proposal documents should be emailed to erica@gmail.nsysu.edu.tw by March 21, 2025 (Friday) for review.

3-1-5 Contact Information

For inquiries, please contact Ms. Erica Hsueh, Office of Research and Development, National Sun Yat-sen University.

- Phone: +886-7-525-2000 ext. 2664
- Email: erica@gmail.nsysu.edu.tw

4. Project and Budget Review

A review panel will evaluate all submitted proposals and budget plans. The final funding amounts will be determined based on the review results.

5. Fund Disbursement and Reporting

Each university must submit receipts to NSYSU for fund disbursement and must comply with MOE's related regulations. Each university must complete its internal reimbursement process and submit the final report to NSYSU by December 31, 2025. Any unaccounted funds must be fully returned to NSYSU to facilitate the final report submission to the Ministry of Education. Further details on report submission will be provided separately.